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Plats och tid:        Sunnerö, Kungsgatan 9                                   Paragrafer §§ 1-14 

                               Kl. 09.00-11.00 

 

Beslutande           Eva-Lotta Pamp (M) (ordförande) 

                               Birgit Börjesson (S) 

                               Elisabeth Dahlström, SPF Hjorten 

                               Maj-Gull Hultqvist, SKPF 

                               Agneta Johansson, SKPF 

                               Lennart Brodén, Bjärke SPF 

                               Birgitta Öberg, PRO Alingsås 

                               Birgitta Kornevi, PRO Alingsås  

                               Anita Classon, PRO Alingsås 

                               Kaj Näsman, PRO Bjärke 

                               Roland Åkesson, Aktiva seniorer ersätter Bengt Eliasson, Aktiva 

                               Seniorer 

                               Leif G Svensson, RPG 

 

Ej tjänstgörande  

ersättare                Gunnar Boija, RPG 

                               Agneta Stadling (KD) 

 

Övriga deltagare   Lenita Petersson, tf. förvaltningschef 

                               Maria Svensson, förvaltningssekreterare 

                               Titti Bengtsson Davidson, avdelningschef hemtjänst (§ 2-6) 

 

 

Utses att justera   Maj-Gull Hultqvist, SKPF 

 

 

Justeringens plats  

och tid                    Vård- och omsorgsförvaltningen, Kungsgatan 9, den 25 maj 2023 
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Sekreterare            Maria Svensson  

 

Ordförande             Eva-Lotta Pamp (M) 

 

Justerande             Maj-Gull Hultqvist, SKPF 

 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på Alingsås kommuns digitala anslagstavla.  

 

Organ Kommunala pensionärsrådet 

Sammanträdesdatum 2023-05-12 

Datum för publicering 2023-05-26  Datum för avpublicering 2023-06-17 

Förvaringsplats för protokollet Närarkiv VoO   
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§ 1 Val av justerare och tid för justering 

Maj-Gull Hultqvist, SKPF utses till justerare. Protokollet justeras torsdagen 

den 25 maj 2023.  

 

 

§ 2 Färdplan för god och nära vård 

Titti Bengtsson Davidson redogör för färdplan för god och nära vård. 

Färdplanen är inte ett projekt utan en inriktning på arbetet.  

Fråga från KPR: När besöker MALT brukare i hemmet? 

 

Titti Bengtsson Davidson informerar om att äldre personer som exempelvis 

inte har möjlighet att sitta i ett väntrum på vårdcentral och som är inskrivna i 

hemsjukvården kan kontakta MALT vardagar 08.00-16.00. 

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.   

 

 

§ 3 Välfärdsteknologi 

Titti Bengtsson Davidson informerar om att det finns hjälpmedel för att öka 

brukarens självständighet som exempelvis larm av olika slag. Exempel på 

detta är larmmattor, timer och gps-larm. Arbetsterapeuter arbetar mycket 

med välfärdsteknik. Läkemedelsrobotar är en del, men de används ännu inte 

i Alingsås kommun.  

 

Det finns en lagrådsremiss från Socialdepartementet gällande 

väldfärdsteknik, där regeringen föreslår att socialtjänstlagen ska ändras på så 

sätt att möjligheten att använda digital teknik tydliggörs beträffande särskilt 

boende för äldre eller hemtjänst.  

Fråga från KPR: Används larm som rapporterar om någon faller utan att 

brukaren själv behöver ringa? 

Titti Bengtsson Davidson informerar om att det finns larmmattor som går via 

trygghetslarm.  

Angående skriftlig fråga från KPR om varför Alingsås kommun inte deltar i 

den regionala upphandlingen av ”Välfärdsteknologi”, informerar ordförande 

Eva-Lotta Pamp (M) om att Alingsås kommun valt ett eget sätt som är mer 

skräddarsytt för kommunen, istället för att delta i upphandlingen. 

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.   

 

 

§ 4 Hemtjänstindex 

Titti Bengtsson Davidson informerar om hemtjänsteindex.  

Fråga från KPR: Har Alingsås kommun köpt in hemtjänstindex? 
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Titti Bengtsson Davidson informerar om att Alingsås kommun köpt in 

hemtjänstindex. Samtliga 290 kommuner är med i hemtjänstindex och år 

2022 kom Alingsås kommun på plats 14 i den sammantagna bedömningen.  

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.   

 

§ 5  Digitalisering av hemtjänsten 

Titti Bengtsson Davidson informerar om digitaliseringen av hemtjänsten.  

Digitala verktyg som hemtjänsten använder är exempelvis: 

• Inköp e-handel  

• Planeringssystem, ökad säkerhet 

• Digital signering, vid exempelvis medicinering 

• Digital tillsyn 

• Stöd från Förebyggandeenhetens fixartjänst för att använda digitala 

verktyg som Ipads m.m.  

 

Synpunkt från KPR: Alla har inte teknik för detta.  

Ordförande Eva-Lotta Pamp (M) informerar om att hemtjänsten har med en 

Ipad som brukaren kan använda vid exempelvis e-handelsinköp.  

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.   

 

 

§ 6 Nattfastemätning 

Titti Bengtsson Davidson redogör för nattfastemätningen som gjorts 

tillsammans med kostenheten. Det finns en hög medvetenhet hos personalen 

att arbeta med detta. Nattfastan har gått ner från föregående år, vilket visar 

att verksamheterna är på rätt väg.  

 

Ordförande Eva-Lotta Pamp (M): Det finns ett tydligt uppdrag från vård- och 

omsorgsnämnden om att följa Socialstyrelsens rekommendationer som säger 

att nattfastan på särskilt boende inte bör överstiga elva timmar. Uppdraget 

fortsätter framöver.  

Fråga från KPR: Hur går nattfastemätningen till? 

Titti Bengtsson Davidson informerar om att alla brukare erbjuds exempelvis 

kvällsmat. Genom teamssamverkan med enhetschefer, fast omsorgskontakt 

och sjuksköterska rehab ses exempelvis nattfastan över i samband med 

andra avvikelser.  
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Tf. förvaltningschef Lenita Petersson lyfter att det handlar om hur maten 

presenteras för brukaren. Om brukaren blivit erbjuden mat och tackat nej till 

mat, ska detta dokumenteras av personalen.  

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.   

 

§ 7 Fast omsorgskontakt 

Titti Bengtsson Davidson informerar om att den 1 juli 2022 infördes en ny 

bestämmelse i socialtjänstlagen (2001:453) som säger att den som har 

hemtjänst med stöd av 1 eller 2 a § ska erbjudas en fast omsorgskontakt. 

Från den 1 juli 2023 ska den fasta omsorgskontakten vara undersköterska. 

Undersköterska blir en skyddad titel den 1 juli 2023. Kontaktmannaskapet 

ersätts därför av fast omsorgskontakt.  

 

Fråga från KPR: Finns det sjuksköterskor som gör kontinuerliga hembesök? 

Titti Bengtsson Davidson informerar om att vissa insatser inte delegeras ut 

och då är det sjuksköterskor som åker hem till brukaren och utför insatsen. 

Brukaren har en sjuksköterska knuten till sig.  

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.   

 

 

§ 8 Medicineringskedja 

Fråga från KPR:s förmöte angående varför Alingsås kommun inte använder 

farmaceuter för att kartlägga kombinationen av enskildas medicinintag?   

 

Ordförande Eva-Lotta Pamp (M) informerar om att detta inte är kommunens 

ansvar utan att anställning av läkare och farmaceuter är regionens ansvar. 

Därför att detta inte en fråga för KPR.  

 

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.    

 

 

 

§ 9 Databasen Cosmic 

Fråga från KPR:s förmöte om varför Alingsås kommun inte verkar för att 

regionen ansluter sig till databasen Cosmic istället för Millenium? 

 

Ordförande Eva-Lotta Pamp (M) informerar om att det är regionen som äger 

frågan om databaser.  

 

KPR diskuterar möjligheten att själva lyfta dessa frågor vidare till det 

regionala pensionärsrådet.  

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.  
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§ 10 Information från rådet för mänskliga rättigheter 

Gunnar Boija informerar om att följande föreningar/trossamfund ingår i MR-

rådet (§ 79 kommunstyrelsens protokoll 2023-05-08): 

 

• Hjärt- och Lungförbundet 

• FUB 

• Reumatikerförbundet 

• Svenska kyrkan 

• KPR 

• Frälsningsarmén 

• Neuroförbundet 

• Idrottsrådet 

• RFSL 

• Röda korset  

 

MR-rådet arbetar med policyn för delaktighet och tillgänglighet som Alingsås 

kommun fastslagit. Detta är något som rör alla verksamhetsområden.  

• Kom Loss Mässa 

• Pridedagar  

Folkhälsostrateg Caroline Forssbaeck höll föredrag på MR-rådet om det 

kommunövergripande folkhälsoarbetet. Det finns en budget för 

folkhälsoarbetet. Det går att ansöka om pengar från folkhälsostrategen för 

folkhälsoarbete i de olika pensionärsföreningarna.  

Efter diskussion har KPR inget att tillägga.   

 

 

§ 11 Information från kommunstyrelsens representant 

Kommunstyrelsens representant har förhinder och närvarar inte på dagens 

KPR.  

 

 

 

§ 12 Förvaltningschefen informerar 

 

 

§ 13 Övriga frågor 

 

• Ordförande Eva-Lotta Pamp (M) tar upp Seniordagen som äger rum 

den 17 maj 2023.  

• Ordförande Eva-Lotta Pamp (M) informerar om att beslut gällande 

frågan om Alingsås kommun ska ta över hyreskontakten för Vardaga 

ska fattas i kommunfullmäktige.  
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• Ordförande Eva-Lotta Pamp (M) tar upp att KPR-mötet i mars 2023 

ställdes in pga. av förvaltningen behövde invänta ansökningar till KPR 

efter KPR:s årsmöten. Eftersom Reglemente för kommunala 

pensionärsrådet, Alingsås kommun fastställer att det ska hållas fyra 

möten per år ställer ordföranden frågan om förvaltningen ska kalla till 

ett ytterligare KPR-möte under hösten. KPR kommer fram till att detta 

inte behövs 2023, men vill betona att KPR önskar fyra möten 

framöver.  

 

Beslut: Vård- och omsorgsförvaltningen kallar inte till ett ytterligare KPR-

möte under 2023, vilket innebär att det blir tre KPR-möten 2023.   

• Fråga från KPR om vad förebyggandeenheten gör. Förslag från 

ordförande Eva-Lotta Pamp (M) om att bjuda in förebyggandeenheten 

till nästföljande KPR. KPR ställer sig positiva till detta.  

• Fråga från KPR om det går att ändra mötestiderna för nästföljande 

KPR-möten. Diskussion kring detta.  

 

Beslut: KPR-mötet torsdagen den 28 september kl. 13.00-15.00 flyttas till 

fredagen den 29 september 2023 kl. 09.00-11.00. Mötestiden för KPR-mötet 

torsdagen den 16 november 2023 kl. 13.00-15.00 flyttas till kl. 09.00-11.00.  

 

§ 14 Nästa förmöte/möte 

Nästa förmöte är den 7 september 2023 kl. 10.00 i Equmeniakyrkan. RPG 

anordnar.  

Nästa KPR-möte är den 29 september 2023 kl. 09.00-11.00.  

 

 

 


